
 

AZETS ATB 
Lyskær 3 CD, DK-2730 Herlev | CVR-nr. 25 22 96 49 

Tel. +45 38 60 70 30 | azets.dk/ejendomsadministration | atb-dk@azets.com 

Referat af ordinær generalforsamling 2021 

A/B Kap Arkona 

Tirsdag den 8. juni 2021 kl. 19.00 afholdtes i SOHO, Flæsketorvet 68, 1711 København V i lokalet Oasen  

ordinær generalforsamling i andelsboligforeningen Kap Arkona. 

Generalforsamlingen havde følgende dagsorden: 

1. Valg af dirigent og referent 

2. Bestyrelsens beretning. 

3. Forelæggelse og godkendelse af årsregnskab samt fastsættelse af andelskrone. 

a. I år skal der herunder tages stilling til, om man ønsker at fastfryse sidste års valuarvurdering. 

4. Forelæggelse og godkendelse af budget samt beslutning om eventuel ændring af boligafgiften. 

5. Forslag 

a. Forslag fra Azets om ændring i vedtægter for afholdelse af digitale generalforsamlinger. 

b. Bestyrelsens forslag om buffer og andelskroneværdi. 

c. Forslag om forlængelse af prøveperiode vedr. korttidsudlejning og bytte.  

d. Forslag om samlivsophævelser og - tilføjelser – ny § 19. 

e. Forslag til ændring af vedtægternes § 9.5 (bemærk opdateret forslag). 

f. Forslag til ændring af vedtægternes § 13: Overdragelse stykke D, ekstern venteliste. 

g. Forslag til tilføjelse/ændring af vedtægternes § 4 og § 6 vedr. andelsindskud. 

h. Forslag om indkøb af bordtennisbord til gården.  

6. Valg til bestyrelsen 

a. Valg af bestyrelsesmedlemmer. På ordinært valg er Lars Kappel og Liva Vejlgaard 

b. Valg af suppleanter. På ordinært valg er Lill Andreasen og Halfdan Fryd Koot 

7. Valg af revisor 

8. Eventuelt 

Følgende medlemmer var repræsenteret enten personligt eller ved fuldmagt (FM): 

Andelshavere: 4, 5, 9 (FM), 10, 11, 15, 16, 17 (FM), 19 (FM), 20, 21, 22, 23, 26, 28, 29, 30 (FM), 31, 32, 34, 

35, 36, 38, 39, 40 (FM), 41, i alt 26 ud af 35 andelshavere. 

Endelig deltog Erik Wendel Nielsen fra Azets ATB. 

1. Valg af dirigent og referent 

Formanden Frank Vælum bød på bestyrelsens vegne velkommen til generalforsamlingen. 

Formanden foreslog herefter Erik Wendel Nielsen som dirigent og referent, hvilket generalforsamlingen 

tilsluttede sig. 

Dirigenten konstaterede herefter, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet med Azets indkaldelse af 

25.05.21 og tillige beslutningsdygtig også til endelig stillingtagen til de i dagsordenen anførte forslag som 

krævede, at mindst 2/3 af foreningens medlemmer var repræsenteret.   
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2. Bestyrelsens beretning 

Bestyrelsens beretning var blevet udsendt i forbindelse med indkaldelsen til generalforsamlingen og 

formanden Frank Vælum og bestyrelsesmedlem Nanna Blixner gennemgik herefter hovedpunkterne i denne, 

som var følgende: 

 Vedligeholdelse 

 Økonomi 

 Andelsværdi 

 Altaner 

Frank Wælum fremhævede nødvendigheden af, at trægulve og håndlister på alle altaner og 

tagterrasser skal vedligeholdes. Han oplyste, at trærens og olie står i kælderen ved bestyrelseslokalet 

og tilbød at komme og hjælpe med at oliere altaner hos dem, der absolut ikke kan selv – altanen skal 

være ryddet for møbler og planter og være grundigt rengjort på forhånd. 

 Overdragelse af andele 

 Nye beboere 

Emilie og Mathias har fået en lille dreng. 

 Lejere 

 Servicefirma 

 Gårdlauget og haven 

 Vand 

 Opgangene 

 Internet og TV 

 Fællesrummet 

 Fællesvaskeriet 

Halfdan Fryd Koot efterlyste indkøb af nye vaskekurve og tilbød at købe nogle nye, hvilket blev 

accepteret af bestyrelsen. 

 Baderummet 

 Glasforsikring 

 Nøgler til kælder og loftsrum 

 Advarsel til andelshaverne 

 Affald 

Afslutning 

 

Generalforsamlingen havde til sidst nogle få afklarende spørgsmål til beretningen, herunder at flere 

andelshavere var generet af møl i kælderen, hvorefter generalforsamlingen tog beretningen til efterretning. 

3. Forelæggelse og godkendelse af årsregnskab samt fastsættelse af andelskrone, 

herunder stillingtagen til om man ønsker at fastfryse sidste års valurarvurdering.  

Erik Wendel Nielsen fra Azets ATB gennemgik hovedposterne i den fremsendte årsrapport fra 

Revisionsfirmaet Grant Thornton. Årsrapporten for 2020 udviste et årets resultat på minus kr. 318.968 og et 

årets kontant resultat på minus kr. 939.643 efter afdrag på prioritetsgælden. 

 

Erik Wendel Nielsen gennemgik herefter noterne til årsrapporten, samt de centrale økonomiske 

nøgleoplysninger og kunne herunder oplyse, at egenkapitalen pr. 31.12.20 udgjorde kr. 80.479.002. 
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Andelskroneberegningen pr. 31.12.20 udviste en værdiansættelse på kr. 68.204.998 baseret på den 

indhentede valuarvurdering pr. 31.12.20 fra Valuaren.dk. Dette svarer til en andelskurs på kr. 465,2868 pr. 

andelskrone med en indbygget hensættelse til imødegåelse af værdiforringelse af ejendommen på kr. 

12.000.000.  

Generalforsamlingen havde herefter en længere drøftelse af bestyrelsens forslag til andelskroneberegning i 

forhold til foreningens mulighed for at fastfryse den valuarvurdering som var gældende pr. 01.07.20, hvilket 

Liva Vejlgaard redegjorde for, hvorefter Nanna Blixner gennemgik denne beregning som udviste en 

andelskroneværdi i lighed med sidste år på kr. 461,3392.  

Flere andelshavere fremførte, at den buffer/hensættelse til værdiforringelse af ejendommen burde være en vis 

procentdel af den aktuelle valuarvurdering og ikke et fast beløb og opfordrede bestyrelsen til fremadrettet at 

overveje en sådan buffer på mellem 5 og 10 procent.   

Generalforsamlingen godkendte herefter årsrapporten enstemmigt. 

4. Forelæggelse og godkendelse af budget samt beslutning om eventuel ændring af 

boligafgiften 

Erik Wendel Nielsen fra Azets ATB gennemgik hovedposterne i det fremsendte budget for 2021, der – baseret 

på en uforandret boligafgift – budgetterer med samlede indtægter på i alt kr. 1.937.008 og samlede udgifter 

på kr. 1.171.800 således, at foreningen budgetterer med et årets resultat på kr. 623.208 og et årets kontant 

resultat på minus kr. 80.905 efter afdrag på prioritetsgælden og efter en hensættelse til vedligeholdelse og 

renovering af altaner på kr. 230.000. 

 

Generalforsamlingen godkendte herefter budgettet enstemmigt.  

 

5. Forslag 

Under forslag drøftedes følgende: 

5a. Forslag fra Azets om ændring i vedtægter for afholdelse af digitale 

generalforsamlinger.  

Dirigenten motiverede forslaget og efter en kort drøftelse gik generalforsamlingen til afstemning, hvor 21 

stemte for og 5 imod, hvorved forslaget blev vedtaget. 

Red.: Forslaget er efterfølgende bortfaldet grundet formalia og derfor ikke vedtaget.  

5b. Bestyrelsens forslag om buffer og andelskroneværdi. 

Punktet blev drøftet under gennemgangen af årsrapporten, hvor bestyrelsen forslag til andelskroneværdien 

blev behandlet.  

 

5c. Forslag om forlængelse af prøveperiode vedr. korttidsudlejning og bytte. 

Forslaget var en genfremsættelse fra sidste års generalforsamling hvor forslaget blev vedtaget foreløbigt og 

efter en kort drøftelse vedtog generalforsamlingen forslaget enstemmigt og endeligt. 
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5d. Forslag vedr. samlivsophævelser og – tilføjelser – ny § 19 

Forslaget var en genfremsættelse fra sidste års generalforsamling hvor forslaget blev vedtaget foreløbigt og 

efter en kort drøftelse vedtog generalforsamlingen forslaget enstemmigt og endeligt. 

 

5e. Forslag til ændring af vedtægternes § 9.5 (bemærk opdateret forslag) 

Frank Vælum motiverede forslaget og efter en længere drøftelse – herunder at altandøre ikke er omfattet af 

paragraffen, hvorfor ”herunder altandøre” udgår i fjerde linje.  

Efter en del afklarende spørgsmål gik generalforsamlingen til afstemning og vedtog forslaget enstemmigt. 

 

5f. Forslag til ændring af vedtægternes § 13: Overdragelse stykke D, ekstern 

venteliste. 

Halfdan Fryd Koot motiverede forslaget og bad generalforsamlingen tage stilling til følgende tre punkter: 

a. Den eksterne venteliste slettes og vi kører kun med en intern venteliste i foreningen 

Generalforsamlingen havde en kort debat af forslaget, hvorefter generalforsamlingen gik til afstemning, hvor 

1 stemte for og 25 imod forslaget, som derved blev forkastet. 

b. Reglen med at der kun kan være det antal personer på som der er antal af andele ændres til at 

alle andelshavere kan skrive en person på ventelisten. Det betyder at ventelisten består af 

personer skrevet på af nuværende eller forhenværende andelshavere. 

Efter en længere drøftelse af forslaget gik generalforsamlingen til afstemning, hvor 9 stemte for og 12 imod 

forslaget, som derved blev forkastet. 

 

c. Man kan kun være på den eksterne liste, hvis man er opskrevet af en nuværende andelshaver. 

Hvis andelshaveren fraflytter så slettes den person som andelshaveren har skrevet på den 

eksterne liste. 

Efter en kort drøftelse gik generalforsamlingen til afstemning, hvor ingen stemte for og 23 imod forslaget. som 

derved blev forkastet. 

 

5g. Forslag til tilføjelse/ændring af vedtægternes § 4 og 6 vedr. andelsindskud.  

Nanna Blixner motiverede forslaget, herunder at forslaget var fremsat på foranledning af Azets, som ønskede 

en opdateret opgørelse over indskud på lejlighederne ift. altaner/tagudvidelser og efter en kort drøftelse gik 

generalforsamlingen til afstemning og vedtog forslaget enstemmigt. 

5h. Forslag om indkøb af bordtennisbord til gården. 

Emile Hertling Péronard motiverede forslaget og efter en længere drøftelse af fordele og ulemper - samt om 

gårdlauget overhovedet ville tillade en opsætning af et bordtennisbord – gik generalforsamlingen til afstemning, 

hvor 4 stemte for og 17 imod forslaget, som derved blev forkastet. 

6. Valg til bestyrelsen 

a. Valg af bestyrelsesmedlemmer. På ordinært valg er Lars Kappel og Liva Vejlgaard. 

Lars ønskede ikke genvalg, men stillede sig til rådighed som suppleant, hvorimod Liva var indstillet på at 

modtage genvalg, hvorefter generalforsamlingen foreslog Lill Drastrup Andreasen som nyt 
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bestyrelsesmedlem. Dirigenten forespurgte hvorvidt der var yderligere kandidater som bestyrelsesmedlem, 

hvilket ikke var tilfældet, hvorefter Liva og Lill blev genvalgt/valgt med applaus. 

b. Valg suppleanter. På ordinært valg er Lill Drastrup Andreasen og Halfdan Fryd Koot. 

Generalforsamlingen foreslog Lars Kappel som ny suppleant, ligesom Halfdan Fryd Koot var indstillet på at 

modtage genvalg. Dirigenten forespurgte hvorvidt der var yderligere kandidater som suppleanter, hvilket ikke 

var tilfældet, hvorefter Lars og Halfdan blev valgt med applaus.   

 

Bestyrelsen for A/B Kap Arkona ser herefter ud som følger: 

 Frank Vælum, formand På valg 2022 

 Nanna Blixner, bestyrelsesmedlem På valg 2022 

 Lill Drastrup Andreasen, bestyrelsesmedlem På valg 2023 

 Emilie Péronard, bestyrelsesmedlem På valg 2022 

 Liva Vejlgaard, bestyrelsesmedlem På valg 2023 

 Halfdan Fryd Koot, 1. suppleant På valg 2022 

 Lars Kappel, 2. suppleant På valg 2022 

6. Valg af revisor 

Revisionsfirmaet Grant Thornton blev genvalgt som revisor.  

 

7. Eventuelt 

Under eventuelt drøftedes følgende: 

 Morten Petersen henstillede til andelshaverne om ikke at drøfte de forslag som bliver fremsat på 

generalforsamlingen på face-book, men tage debatten på generalforsamlingen eller henvende sig 

direkte til forslagsstilleren. 

 Frank Vælum oplyste at bestyrelsen har modtaget et tilbud fra Greenpipe på renovering af foreningens 

faldstammer som sandsynligvis ville ende med et beløb på ca. kr. 500.000 inkl. ekstra ydelser.  

 Michael Christensen opfordrede bestyrelsen til at udarbejde en prioriteret fem årsplan i forbindelse 

med vedligeholdelsen af ejendommen, således at det er muligt at se rækkefølgen af de forskellige 

vedligeholdelsesprojekter.  

 Amanda Egestorp opfordrede bestyrelsen til at oprette en foreningsmail, således at andelshaverne på 

den måde kunne kontakte hele bestyrelsen, hvilket bestyrelsen tog til efterretning.  

 

Dirigenten hævede herefter generalforsamlingen kl. 22.30. 

Referatet er digitalt underskrevet af 

 Dirigent Erik Wendel Nielsen, Azets ATB 

 Bestyrelsesformand Frank Vælum 

 Bestyrelsesmedlem Nanna Blixner 

 Bestyrelsesmedlem Lill Drastrup Andreasen 

 Bestyrelsesmedlem Liva Vejlgaard 

 Bestyrelsesmedlem Emile Péronard 
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 YsTntIaNkruGYyvxUWfrFusk5wKH7ufOzAgZ5KCPKcw=


 
I2YTCfSNqLridItuN5rMmMyy5y2mWiSNJawsv7/4RI8VGzFTshSy7VjOFJ/gzCyMiMzkb3jyj36W
RK/2rIH52NZpwzqMyRuQ+LsTVMgV1fOdHFMwXC0m/wrTtQncqqiBeNy1vnAOOUdQ1nO2nV2JE9xA
qCEn5KxAPojqDwEAUPK7DrY4G3r+rjL0ho9k4/OH+JWywTiQnkMXxQVPdFTmODD/b8DfVrhmDywp
2gKPFKoQF787xOP7itcWqGzVxT53/euE3BN4f8HI/0wdxAIHiuvsfvoiptJ2/F6ffffvLfOaJ8d7
Ts7/f73fAllu9yOh4FZcKHVRTrnWbradi+hUzA==

 
 
  
  
   
  signtext 
  RequestIssuer VmlzbWE=
  rememberUseridToken y78Tx7n4eIom/A8uUc2nk7zx3xYy5dWFMpso9tzuO2Y=
  action sign
  useragent TW96aWxsYS81LjAgKGlQaG9uZTsgQ1BVIGlQaG9uZSBPUyAxNF82IGxpa2UgTWFjIE9TIFgpIEFwcGxlV2ViS2l0LzYwNS4xLjE1IChLSFRNTCwgbGlrZSBHZWNrbykgVmVyc2lvbi8xNC4xLjEgTW9iaWxlLzE1RTE0OCBTYWZhcmkvNjA0LjE=
  challenge a32177ee-e637-4ce8-b1c9-65e55bd816c8
  TimeStamp MjAyMS0wOS0wOCAwNjozNzozMSswMDAw
  identityAssuranceLevel 2




  
 
 
 
 
 
 FGqmYIOz4t9x69X0qrIi7lp3vAL5kb0soJXtHEoq36Y=


 
U8NWmL/ceGK/wBVMLcTZyErK93EHbHeDFY3uVdlWDbXmA8qEaG5gc68hUQjh+9Xg4RVvcCi+xVsl
qr3rbOypRDJY2yJsMXkK4FS1N/IGfPipuGwA0i31gQQQ3rzLVOF0OPPItJn3gKtQHHyXfmuTOy3q
2CLjVRzkmA7hY+lI8mYRliGBN6DXOO+cSm14aRw/3Qx8Ru5eHRGIHfCzjkmFikq4xmczHD943kUX
c2KJH1NTF0i+7Pnahg2yiP3FuTQ+yyZleoSsB1JXrfJAIRB/ScVpWhNqlkptfHpuZ7bC7cmGeqll
hUEtvE4IK0jsJEfXw1aWCC8GW7+nmAmY72K8Aw==

 
 
  
  
   
  signtext 
  RequestIssuer VmlzbWE=
  rememberUseridToken EKZYk1GT8f6ShxaT//5gLsAUmv1+Qi1nPywzRukJ/7M=
  action sign
  useragent TW96aWxsYS81LjAgKGlQaG9uZTsgQ1BVIGlQaG9uZSBPUyAxNF83XzEgbGlrZSBNYWMgT1MgWCkgQXBwbGVXZWJLaXQvNjA1LjEuMTUgKEtIVE1MLCBsaWtlIEdlY2tvKSBWZXJzaW9uLzE0LjEuMiBNb2JpbGUvMTVFMTQ4IFNhZmFyaS82MDQuMQ==
  challenge e6fc6f47-b700-4afa-bfa3-465f768e4456
  TimeStamp MjAyMS0wOS0xMyAwNjowMzo0OCswMDAw
  identityAssuranceLevel 2




  
 
 
 
 
 
 CIlyG+A1bx1hlz0U/6ipw3yzWmQ7Lgy/ieRHbkSDiCw=


 
UAI+J8GQhabAYI5Er2Wz6ttGfV0LoFJUtRmcoB2AiwpFtszj2QVV0uhEwz9TgVXOTIoMQZkRKnU5
IR1szEmrXOlU+PfaydQWK18k1cZpeeOVOD1HT9DPC/EYVdwdfkM12yUOCSAQzjabLVvCsN3owfyd
r15gHeQKtePOONE9lZ7zE5ijX+T01iNQEvPQnPecbKksujjUDRyAvM6DaCdYmUEKIyEx7CoWrI3H
WgfzCTJSkU/M1y2BYexIVsIcRvHvQswSxGlGJ1sULibxb+NXiEFFpIyYFfEohunNUaIdBdSJ0uOF
0YMeaLUksY5KUqKMFVWNtZxm7nDuz45FzKp8Aw==

 
 
 =


 
  
   
  signtext 
  RequestIssuer VmlzbWE=
  rememberUseridToken nhChALXFyUwYDa09bs/5YuXGrf7q2LB1QFhG+7KNI60=
  action sign
  useragent TW96aWxsYS81LjAgKExpbnV4OyBBbmRyb2lkIDEwOyBCTEEtTDI5IEJ1aWxkL0hVQVdFSUJMQS1MMjlTOyB3dikgQXBwbGVXZWJLaXQvNTM3LjM2IChLSFRNTCwgbGlrZSBHZWNrbykgVmVyc2lvbi80LjAgQ2hyb21lLzkzLjAuNDU3Ny42MiBNb2JpbGUgU2FmYXJpLzUzNy4zNiBFZGdXLzEuMA==
  challenge e23bdc0f-7dae-43d7-8c76-35543118e583
  TimeStamp MjAyMS0wOS0xNSAxNjoxMToyNyswMDAw
  identityAssuranceLevel 2




  
 
 
 
 
 
 K3r/BXopmLFogI2tjcl32RwgKv6NOcEWJmeaScfcaOk=


 
YGfAPH5s4+J+OumDPIUnPlDEjNOv1CNYWaxQGlYv5yaNWVeY6mmjhAXq7AqBW9k+RLIgLIscOzaJ
l5xKhC5KQofNqNCUoiSwV1+YLJSRp4x5OHYSu2EGUpVj3LWEK+re+ZcRGMmzfAx4utd8q8Pfls1F
zxyPVVT8e9qEVieEuSL9RX41eab4Ny4YFsjVG0xhF8kMiDA/jsQqeh4RgPvw2PBGVXjgKkof/KbW
S/QXbRPjt6KpXgjwwKHb8frMV2IWVdxwYP2Cy89yWV1om6pm2z7thFSnFFtJZstIu7hjxKZHb/4m
K40C7ngHXd9n3/YXPwKYtBoD0oVpALcU10h0ZA==

 
 
 =


 
  
   
  signtext 
  RequestIssuer VmlzbWE=
  rememberUseridToken bXAaQGgBT5nJjDvPsT0oBt5VfNR3SL1PmAkcDalvwCs=
  action sign
  useragent TW96aWxsYS81LjAgKFdpbmRvd3MgTlQgMTAuMDsgV2luNjQ7IHg2NCkgQXBwbGVXZWJLaXQvNTM3LjM2IChLSFRNTCwgbGlrZSBHZWNrbykgQ2hyb21lLzkzLjAuNDU3Ny44MiBTYWZhcmkvNTM3LjM2
  challenge 4a1b5483-5841-4279-a3c5-d8c0aecf374a
  TimeStamp MjAyMS0wOS0yMiAxMTo0MjowNCswMDAw
  identityAssuranceLevel 2




  
 
 
 
 
 
 OIHHJnM9tb9F9UEzJ1lXObAPAzJz0UMQkpzUPKoLkPc=


 
CTZkdLe+pR4Ck8LV2Tn7LrHMjx2z5p/zuIwEPaRs9WI1UapVPkxs/+q0jzJqTqUOVmqU2WUR9FNf
fM0oQYNkJc63UyBcCN0iOIhZ6Lpfn+JcHmYxvTYOazo3rwCWSJJyYhwuH5cgZqWBXLgkgT3hqeLt
IU7kinUeCOERtU6irZ3UHjMtOqbHd9SOs+Q8SmLyfL7ndPWPzYtivkBfu2Oo+cROAN1FSgps0Kwx
ruOWgS9LHZt7vPVNUXImp8Lkz08UQij2LctfBbg6YIUx4TQdCDVJDV3Qg0vFjWnc0SiB+RclZvMB
K/RPQwZ6a7TOrdcFlLD3lMzNvSyEu+H4lwa0fw==

 
 
  
  
   
  signtext 
  RequestIssuer VmlzbWE=
  rememberUseridToken 2KJu2OzrsVpuvozv1ulcLRoGN5A/1Lz3qY7+DYd6CAE=
  action sign
  useragent TW96aWxsYS81LjAgKFdpbmRvd3MgTlQgMTAuMCkgQXBwbGVXZWJLaXQvNTM3LjM2IChLSFRNTCwgbGlrZSBHZWNrbykgQ2hyb21lLzkzLjAuNDU3Ny42MyBTYWZhcmkvNTM3LjM2
  challenge ff84f9ae-b606-43bb-a302-ceaf12b8a7c6
  TimeStamp MjAyMS0wOS0wOCAwOTozNzo1OCswMDAw
  identityAssuranceLevel 2




  
 
 
 
 
 
 1IYv/0aW90SOYxKCWlZF1IOQT2nq75KAf0Gq40VegtI=


 
CB8tAsGAxDUfZ6qCom37RKOG/O65RWllUxexV6jRys60Qoa6SLA1fqoJsjATcGE7+yidtKqthttc
5p4bKcltoXOGRcfMMSO7Mc4GWl3m8YW3xaxn4vzZgEy4fX2zn2+zEV2pZ3vzd3q5hIp7NDuOISG5
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AZETS ATB 
Lyskær 3 CD, DK-2730 Herlev | CVR-nr. 25 22 96 49 


Tel. +45 38 60 70 30 | azets.dk/ejendomsadministration | atb-dk@azets.com 


Referat af ordinær generalforsamling 2021 


A/B Kap Arkona 


Tirsdag den 8. juni 2021 kl. 19.00 afholdtes i SOHO, Flæsketorvet 68, 1711 København V i lokalet Oasen  


ordinær generalforsamling i andelsboligforeningen Kap Arkona. 


Generalforsamlingen havde følgende dagsorden: 


1. Valg af dirigent og referent 


2. Bestyrelsens beretning. 


3. Forelæggelse og godkendelse af årsregnskab samt fastsættelse af andelskrone. 


a. I år skal der herunder tages stilling til, om man ønsker at fastfryse sidste års valuarvurdering. 


4. Forelæggelse og godkendelse af budget samt beslutning om eventuel ændring af boligafgiften. 


5. Forslag 


a. Forslag fra Azets om ændring i vedtægter for afholdelse af digitale generalforsamlinger. 


b. Bestyrelsens forslag om buffer og andelskroneværdi. 


c. Forslag om forlængelse af prøveperiode vedr. korttidsudlejning og bytte.  


d. Forslag om samlivsophævelser og - tilføjelser – ny § 19. 


e. Forslag til ændring af vedtægternes § 9.5 (bemærk opdateret forslag). 


f. Forslag til ændring af vedtægternes § 13: Overdragelse stykke D, ekstern venteliste. 


g. Forslag til tilføjelse/ændring af vedtægternes § 4 og § 6 vedr. andelsindskud. 


h. Forslag om indkøb af bordtennisbord til gården.  


6. Valg til bestyrelsen 


a. Valg af bestyrelsesmedlemmer. På ordinært valg er Lars Kappel og Liva Vejlgaard 


b. Valg af suppleanter. På ordinært valg er Lill Andreasen og Halfdan Fryd Koot 


7. Valg af revisor 


8. Eventuelt 


Følgende medlemmer var repræsenteret enten personligt eller ved fuldmagt (FM): 


Andelshavere: 4, 5, 9 (FM), 10, 11, 15, 16, 17 (FM), 19 (FM), 20, 21, 22, 23, 26, 28, 29, 30 (FM), 31, 32, 34, 


35, 36, 38, 39, 40 (FM), 41, i alt 26 ud af 35 andelshavere. 


Endelig deltog Erik Wendel Nielsen fra Azets ATB. 


1. Valg af dirigent og referent 


Formanden Frank Vælum bød på bestyrelsens vegne velkommen til generalforsamlingen. 


Formanden foreslog herefter Erik Wendel Nielsen som dirigent og referent, hvilket generalforsamlingen 


tilsluttede sig. 


Dirigenten konstaterede herefter, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet med Azets indkaldelse af 


25.05.21 og tillige beslutningsdygtig også til endelig stillingtagen til de i dagsordenen anførte forslag som 


krævede, at mindst 2/3 af foreningens medlemmer var repræsenteret.   
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2. Bestyrelsens beretning 


Bestyrelsens beretning var blevet udsendt i forbindelse med indkaldelsen til generalforsamlingen og 


formanden Frank Vælum og bestyrelsesmedlem Nanna Blixner gennemgik herefter hovedpunkterne i denne, 


som var følgende: 


 Vedligeholdelse 


 Økonomi 


 Andelsværdi 


 Altaner 


Frank Wælum fremhævede nødvendigheden af, at trægulve og håndlister på alle altaner og 


tagterrasser skal vedligeholdes. Han oplyste, at trærens og olie står i kælderen ved bestyrelseslokalet 


og tilbød at komme og hjælpe med at oliere altaner hos dem, der absolut ikke kan selv – altanen skal 


være ryddet for møbler og planter og være grundigt rengjort på forhånd. 


 Overdragelse af andele 


 Nye beboere 


Emilie og Mathias har fået en lille dreng. 


 Lejere 


 Servicefirma 


 Gårdlauget og haven 


 Vand 


 Opgangene 


 Internet og TV 


 Fællesrummet 


 Fællesvaskeriet 


Halfdan Fryd Koot efterlyste indkøb af nye vaskekurve og tilbød at købe nogle nye, hvilket blev 


accepteret af bestyrelsen. 


 Baderummet 


 Glasforsikring 


 Nøgler til kælder og loftsrum 


 Advarsel til andelshaverne 


 Affald 


Afslutning 


 


Generalforsamlingen havde til sidst nogle få afklarende spørgsmål til beretningen, herunder at flere 


andelshavere var generet af møl i kælderen, hvorefter generalforsamlingen tog beretningen til efterretning. 


3. Forelæggelse og godkendelse af årsregnskab samt fastsættelse af andelskrone, 


herunder stillingtagen til om man ønsker at fastfryse sidste års valurarvurdering.  


Erik Wendel Nielsen fra Azets ATB gennemgik hovedposterne i den fremsendte årsrapport fra 


Revisionsfirmaet Grant Thornton. Årsrapporten for 2020 udviste et årets resultat på minus kr. 318.968 og et 


årets kontant resultat på minus kr. 939.643 efter afdrag på prioritetsgælden. 


 


Erik Wendel Nielsen gennemgik herefter noterne til årsrapporten, samt de centrale økonomiske 


nøgleoplysninger og kunne herunder oplyse, at egenkapitalen pr. 31.12.20 udgjorde kr. 80.479.002. 
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Andelskroneberegningen pr. 31.12.20 udviste en værdiansættelse på kr. 68.204.998 baseret på den 


indhentede valuarvurdering pr. 31.12.20 fra Valuaren.dk. Dette svarer til en andelskurs på kr. 465,2868 pr. 


andelskrone med en indbygget hensættelse til imødegåelse af værdiforringelse af ejendommen på kr. 


12.000.000.  


Generalforsamlingen havde herefter en længere drøftelse af bestyrelsens forslag til andelskroneberegning i 


forhold til foreningens mulighed for at fastfryse den valuarvurdering som var gældende pr. 01.07.20, hvilket 


Liva Vejlgaard redegjorde for, hvorefter Nanna Blixner gennemgik denne beregning som udviste en 


andelskroneværdi i lighed med sidste år på kr. 461,3392.  


Flere andelshavere fremførte, at den buffer/hensættelse til værdiforringelse af ejendommen burde være en vis 


procentdel af den aktuelle valuarvurdering og ikke et fast beløb og opfordrede bestyrelsen til fremadrettet at 


overveje en sådan buffer på mellem 5 og 10 procent.   


Generalforsamlingen godkendte herefter årsrapporten enstemmigt. 


4. Forelæggelse og godkendelse af budget samt beslutning om eventuel ændring af 


boligafgiften 


Erik Wendel Nielsen fra Azets ATB gennemgik hovedposterne i det fremsendte budget for 2021, der – baseret 


på en uforandret boligafgift – budgetterer med samlede indtægter på i alt kr. 1.937.008 og samlede udgifter 


på kr. 1.171.800 således, at foreningen budgetterer med et årets resultat på kr. 623.208 og et årets kontant 


resultat på minus kr. 80.905 efter afdrag på prioritetsgælden og efter en hensættelse til vedligeholdelse og 


renovering af altaner på kr. 230.000. 


 


Generalforsamlingen godkendte herefter budgettet enstemmigt.  


 


5. Forslag 


Under forslag drøftedes følgende: 


5a. Forslag fra Azets om ændring i vedtægter for afholdelse af digitale 


generalforsamlinger.  


Dirigenten motiverede forslaget og efter en kort drøftelse gik generalforsamlingen til afstemning, hvor 21 


stemte for og 5 imod, hvorved forslaget blev vedtaget. 


Red.: Forslaget er efterfølgende bortfaldet grundet formalia og derfor ikke vedtaget.  


5b. Bestyrelsens forslag om buffer og andelskroneværdi. 


Punktet blev drøftet under gennemgangen af årsrapporten, hvor bestyrelsen forslag til andelskroneværdien 


blev behandlet.  


 


5c. Forslag om forlængelse af prøveperiode vedr. korttidsudlejning og bytte. 


Forslaget var en genfremsættelse fra sidste års generalforsamling hvor forslaget blev vedtaget foreløbigt og 


efter en kort drøftelse vedtog generalforsamlingen forslaget enstemmigt og endeligt. 


 


 







 


Referat, ordinær generalforsamling – AB Kap Arkona – 08.06.21  Side 4 af 5 


 


5d. Forslag vedr. samlivsophævelser og – tilføjelser – ny § 19 


Forslaget var en genfremsættelse fra sidste års generalforsamling hvor forslaget blev vedtaget foreløbigt og 


efter en kort drøftelse vedtog generalforsamlingen forslaget enstemmigt og endeligt. 


 


5e. Forslag til ændring af vedtægternes § 9.5 (bemærk opdateret forslag) 


Frank Vælum motiverede forslaget og efter en længere drøftelse – herunder at altandøre ikke er omfattet af 


paragraffen, hvorfor ”herunder altandøre” udgår i fjerde linje.  


Efter en del afklarende spørgsmål gik generalforsamlingen til afstemning og vedtog forslaget enstemmigt. 


 


5f. Forslag til ændring af vedtægternes § 13: Overdragelse stykke D, ekstern 


venteliste. 


Halfdan Fryd Koot motiverede forslaget og bad generalforsamlingen tage stilling til følgende tre punkter: 


a. Den eksterne venteliste slettes og vi kører kun med en intern venteliste i foreningen 


Generalforsamlingen havde en kort debat af forslaget, hvorefter generalforsamlingen gik til afstemning, hvor 


1 stemte for og 25 imod forslaget, som derved blev forkastet. 


b. Reglen med at der kun kan være det antal personer på som der er antal af andele ændres til at 


alle andelshavere kan skrive en person på ventelisten. Det betyder at ventelisten består af 


personer skrevet på af nuværende eller forhenværende andelshavere. 


Efter en længere drøftelse af forslaget gik generalforsamlingen til afstemning, hvor 9 stemte for og 12 imod 


forslaget, som derved blev forkastet. 


 


c. Man kan kun være på den eksterne liste, hvis man er opskrevet af en nuværende andelshaver. 


Hvis andelshaveren fraflytter så slettes den person som andelshaveren har skrevet på den 


eksterne liste. 


Efter en kort drøftelse gik generalforsamlingen til afstemning, hvor ingen stemte for og 23 imod forslaget. som 


derved blev forkastet. 


 


5g. Forslag til tilføjelse/ændring af vedtægternes § 4 og 6 vedr. andelsindskud.  


Nanna Blixner motiverede forslaget, herunder at forslaget var fremsat på foranledning af Azets, som ønskede 


en opdateret opgørelse over indskud på lejlighederne ift. altaner/tagudvidelser og efter en kort drøftelse gik 


generalforsamlingen til afstemning og vedtog forslaget enstemmigt. 


5h. Forslag om indkøb af bordtennisbord til gården. 


Emile Hertling Péronard motiverede forslaget og efter en længere drøftelse af fordele og ulemper - samt om 


gårdlauget overhovedet ville tillade en opsætning af et bordtennisbord – gik generalforsamlingen til afstemning, 


hvor 4 stemte for og 17 imod forslaget, som derved blev forkastet. 


6. Valg til bestyrelsen 


a. Valg af bestyrelsesmedlemmer. På ordinært valg er Lars Kappel og Liva Vejlgaard. 


Lars ønskede ikke genvalg, men stillede sig til rådighed som suppleant, hvorimod Liva var indstillet på at 


modtage genvalg, hvorefter generalforsamlingen foreslog Lill Drastrup Andreasen som nyt 
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bestyrelsesmedlem. Dirigenten forespurgte hvorvidt der var yderligere kandidater som bestyrelsesmedlem, 


hvilket ikke var tilfældet, hvorefter Liva og Lill blev genvalgt/valgt med applaus. 


b. Valg suppleanter. På ordinært valg er Lill Drastrup Andreasen og Halfdan Fryd Koot. 


Generalforsamlingen foreslog Lars Kappel som ny suppleant, ligesom Halfdan Fryd Koot var indstillet på at 


modtage genvalg. Dirigenten forespurgte hvorvidt der var yderligere kandidater som suppleanter, hvilket ikke 


var tilfældet, hvorefter Lars og Halfdan blev valgt med applaus.   


 


Bestyrelsen for A/B Kap Arkona ser herefter ud som følger: 


 Frank Vælum, formand På valg 2022 


 Nanna Blixner, bestyrelsesmedlem På valg 2022 


 Lill Drastrup Andreasen, bestyrelsesmedlem På valg 2023 


 Emilie Péronard, bestyrelsesmedlem På valg 2022 


 Liva Vejlgaard, bestyrelsesmedlem På valg 2023 


 Halfdan Fryd Koot, 1. suppleant På valg 2022 


 Lars Kappel, 2. suppleant På valg 2022 


6. Valg af revisor 


Revisionsfirmaet Grant Thornton blev genvalgt som revisor.  


 


7. Eventuelt 


Under eventuelt drøftedes følgende: 


 Morten Petersen henstillede til andelshaverne om ikke at drøfte de forslag som bliver fremsat på 


generalforsamlingen på face-book, men tage debatten på generalforsamlingen eller henvende sig 


direkte til forslagsstilleren. 


 Frank Vælum oplyste at bestyrelsen har modtaget et tilbud fra Greenpipe på renovering af foreningens 


faldstammer som sandsynligvis ville ende med et beløb på ca. kr. 500.000 inkl. ekstra ydelser.  


 Michael Christensen opfordrede bestyrelsen til at udarbejde en prioriteret fem årsplan i forbindelse 


med vedligeholdelsen af ejendommen, således at det er muligt at se rækkefølgen af de forskellige 


vedligeholdelsesprojekter.  


 Amanda Egestorp opfordrede bestyrelsen til at oprette en foreningsmail, således at andelshaverne på 


den måde kunne kontakte hele bestyrelsen, hvilket bestyrelsen tog til efterretning.  


 


Dirigenten hævede herefter generalforsamlingen kl. 22.30. 


Referatet er digitalt underskrevet af 


 Dirigent Erik Wendel Nielsen, Azets ATB 


 Bestyrelsesformand Frank Vælum 


 Bestyrelsesmedlem Nanna Blixner 


 Bestyrelsesmedlem Lill Drastrup Andreasen 


 Bestyrelsesmedlem Liva Vejlgaard 


 Bestyrelsesmedlem Emile Péronard 





